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در سال ۱۴۰۴جزئیات پرداخت وام ازدواج 
  نشســت خبری علیرضا رحیمی، معاون 
امور جوانان و دبیر شورای عالی جوانان 
و نوجوانــان وزارت ورزش برگزار شــد. 
او از افزایش میزان وام ازدواج در ســال 
آینده خبر داد و گفت: مبلغ مصوب برای 
افراد بالای ۲۵ سال، ۳۰۰ میلیون تومان 
اســت و بانک مرکزی و بانک های عامل 
ایــن کار را می کنند. تعــداد وام اعطایی  
۴۰۶ هــزار و ۷۳۴ وام بــوده و تعداد کل 
ثبت نام کنندگان ۹۴۷ هزار و ۹۳۱ متقاضی 
بوده اند. برآورد ثبت نام شدگان سال آینده 
۸۳۴ هــزار متقاضــی اســت. او اظهار 
کرد: از زمان اســتقرار دولت چهاردهم، 
رویکردی که مــا در عرصه های مختلف 
شاهد هســتیم، در عرصه سیاست کاری 
و اجرای برنامه های حــوزه جوانان قرار 
است نقش مردم در تصمیم سازی بیشتر 
شــود. به همین دلیــل، مهم ترین تغییر 
دخالت دادن و جلب مشــارکت جوانان 
است و در همین راستا جلسات مختلفی 
با ســمن ها و فعالان داشته ایم و شبکه 
سمن ها را به شکل انتخابی تری انتخاب 
می کنیــم و تــلاش می کنیــم  نمایانگر 
بازتابــی از تفکر آنها باشــد و از جوانان 

برای برنامه ها استفاده می کنیم.
او افــزود: در آینــده کار کارشناســی 
تیم های تخصصی ما برای اجرای قانون 
جوانی جمعیت انجام خواهند داد تا به 
مجلــس به  عنوان بدنه کارشناســی در 

صورت نیاز به اصلاح کمک کند.
او افزود: بحث دیپلماســی عمومی 
کشــور مهم اســت و ظرفیت اینها برای 
تقویت دیپلماســی کشــور مهم است. 
در شــرایطی که دنیا و امپراتــوری دنیا 
می خواهــد تصویــر نامناســبی از ایران 
نشان دهد، استفاده از ظرفیت جوانان در 
عرصه های مختلف بســیار مهم است و 
این می تواند تصویری درســت از ایران را 
در دنیا به نمایش بگذارد. کمااینکه نامه 
رهبری بــه جوانان دنیا نشــان می دهد 
که ما بایــد جوانان دنیا را مخاطب خود 

قرار دهیم.
او افــزود: یکــی از طرح هــای مهم، 
بحث مجلس مشــورتی جوانــان ایران 
است که مصوب شده و در اولین جلسه 
نهایی می شــود.  شــورای عالی جوانان 
ســال آینده اولین دوره مشورتی ایران را 
شــکل خواهیم داد. ما باید نظر و فکر و 
رأی کســانی که برای آنها تصمیم گیری 
می کنیــم را بشــنویم. در ایــن مجلس 
جوانان ۱۵ تا ۳۵ سال امکان نامزدشدن 
و امکان رأی دادن را خواهند داشت و از 

مدل مجلس استفاده می شود.
او اضافه کرد: در مجلس مشــورتی 
به تعداد نمایندگان همان شهر نیز جوان 
خواهیم داشــت. از بین همین ها رؤسا و 
نمایندگان انتخابات می شوند و دوره های 
مختلفــی را خواهند داشــت و آموزش 
می بینند که در نهایت به  نوعی کارآموزی 

سیاسی است.
رحیمی اضافه کرد: در کمیسیون های 
تخصصــی آنهــا، طرح هــای جوانان و 
مشاوران عالی جوانان و کمیسیون های 
تخصصــی دولــت ارائــه می شــود و 
بــه مجلس هــم بــه  عنوان پیشــنهاد 
ارائــه خواهد شــد. این جوانــان نقش 
تقنینــی نخواهنــد داشــت امــا نقش 
دوره  داشــت.  خواهنــد  مشــورتی 
دوســاله خواهــد بــود، انتخابــات در 
بســتر جوان پلاس خواهد بــود. هیئت 
برگزاری هم با مشــارکت وزارت کشــور 
و دادگســتری و... خواهد بــود و تیرماه 

اولین دوره است.
معــاون امــور جوانان وزیــر ورزش 
گفت: طرح شــبکه مدیــران آینده مهم 
بــوده که رهبری هم بــر آن تأکید دارند، 
این طــرح از اوایل ســال آینده شــروع 
می شــود و بر اســاس آن جوانــان ایران 
بــا یــک فرصــت برابــر موفقیت های 
خــود را در ســامانه قــرار خواهند داد 
و بر اســاس ارزیابی هــا و شایســتگی ها 

انتخاب می شوند.
 رحیمی با اشــاره به موانع پیش روی 
جوانــان در حــوزه وام ازدواج بیان کرد: 
ایــن وام مصــوب مجلــس و تکلیــف 
دولت اســت اما ایــن کافی نیســت. از 
طرفی سخت گیری هایی که در خصوص 
ضمانــت و غیــره ایجاد می شــود، باید 
قوانین بررسی شده و خروجی ها و نتایج 
آن و اثــرات مثبــت و منفــی آن در نظر 
گرفته شــود. وام ازدواج در برخی موارد 
خریدوفروش می شود و در برخی مناطق 
موجب کودک همســری شــده است. از 
طرفی منابعی که بانک ها دارند محدود 
اســت که موجب سخت گیری می شود، 

ازاین رو باید این موارد بررسی شود. 

با شیوع ویروس کرونا در ســال ۱۳۹۸، استارتاپ های حوزه گردشگری، از 
جملــه فلایتیو، یکی از اولین بخش هایی بودند که تحت تأثیر قرار گرفتند. 
این کســب وکارها با چالش های زیادی روبه رو شــدند و کرونا ضربات سنگینی به 
صنعــت گردشــگری وارد کرد. اما اکنون، پنج ســال پس از آن روزهای دشــوار، 
تبلیغات کسب وکارهای آنلاین گردشگری دوباره در بیلبوردهای شهرهای بزرگ و 
کوچک به چشــم می خــورد. به همین دلیــل، در گفت وگو با مــژگان منصوری، 
قائم مقام مدیرعامل «فلایتیو»، آمارهای جالبی از سفرهای خارجی مردم ایران و 
تغییرات روند ســفرهای آنها در سال های اخیر مطرح شد. گرچه همچنان بازار با 
نوساناتی مواجه است، اما مدیران استارتاپ ها همچون فلایتیو امیدوارند  وضعیت 
صنعت گردشــگری در ماه های پیش رو به ســمت ثبات و رشــد حرکت کند. این 
گفت وگو نشــان می دهد  علی رغم چالش های اقتصــادی، ایرانی ها همچنان به 
ســفرهای خارجی علاقه مند هســتند و به خرید اینترنتی بلیــت، هتل، ویزا و تور 

اعتماد بیشتری پیدا کرده اند.

اعتماد ایرانی ها به خرید اینترنتی بلیت و هتل
 در ابتــدای کار، حتی برخی از همکاران ما که به فروش آنلاین باور نداشــتند، 
از ما جدا شــدند. اما به مرور زمان، مردم متوجه شدند  برخلاف روش های سنتی، 
می توانند با اختیار کامل و بر اساس سلیقه، بودجه و مقصد مورد نظر خود بلیت 
و هتل رزرو کنند. این امر باعث شــد  اســتقبال از خرید آنلاین به طرز چشمگیری 
افزایش یابد. البته در ابتدا، خیلی از مشــتریان با احتیــاط خرید می کردند و برای 
اطمینان بیشــتر  با ما تماس می گرفتند و ســؤالاتی می پرســیدند مانند: «آیا این 
کلاهبرداری نیســت؟» یا «چطور از میان این همه گزینه، بهترین انتخاب را داشته 
باشــیم؟». در حقیقت، بیش از ۵۰ درصد مشتریان در ابتدا ترجیح می دادند که ما 

شخصا خریدشان را انجام دهیم تا اطمینان بیشتری پیدا کنند.

مقاصد محبوب در سفرهای خارجی
درباره مقاصد پرطرفدار سفرهای ایرانی ها نیز استانبول همواره یکی از مقاصد 
محبوب ایرانی ها بوده. این شهر نه تنها به دلیل تاریخ غنی و آثار تاریخی خود، بلکه 
به  خاطر جاذبه های خرید و نزدیکی فرهنگی، همواره در صدر مقاصد ســفرهای 
ایرانی ها قرار دارد. بعد از اســتانبول، دوبی و مسقط نیز به دلیل آب و هوای خوب 
و جاذبه هــای تفریحی و خرید  بین مقاصد پرطرفدار قــرار دارند. ایروان، پایتخت 
ارمنستان، به  عنوان مقصدی با قیمت مناسب نیز گزینه ای محبوب برای مسافران 
ایرانی اســت. همچنین تورنتو در کانادا به  دلیل حضور جمعیت ایرانی زیادی که 

در آنجا ساکن هستند از دیگر مقاصد پرتقاضاست.

افزایش قیمت بلیت ها در سال های اخیر
درباره افزایش قیمت ها به  دلیل تغییرات نرخ ارز نیز با توجه به نوسانات نرخ 
دلار، هزینه بلیت ها و هتل ها افزایش داشــته. به  عنوان مثال، پروازها و هتل هایی 
که در گذشــته بــا هزینه های معقول قابــل رزرو بودند، اکنون به علت شــرایط 
اقتصــادی جدید، گران تر شــده اند. با این حال، علی رغم این تغییرات، ســفرهای 
خارجی همچنان به  عنوان تجربه ای جذاب و ارزشمند برای ایرانی ها باقی مانده و 

مسافران در جست وجوی بهترین گزینه های ممکن برای سفر خود هستند.

افزایش تقاضا برای سفرهای خارجی
علی رغم تغییرات همچنان تقاضا برای ســفرهای خارجی بالا ست. در پلتفرم 
فلایتیو، ســفرهای خارجی بیش از ۴۰ درصد رشــد داشــته اســت. ما در بیشــتر 
مسیرهای پروازی، رتبه اول را در اختیار داریم و این نشان می دهد  ایرانی ها با وجود 
چالش های اقتصادی، همچنان علاقه مند به سفرهای خارجی هستند و به دنبال 

بهترین گزینه ها برای تجربه سفرهای خود هستند.

محبوب ترین هتل ها در فلایتیو
«فلایتیــو» جامع ترین سیســتم رزرو هتل هــای داخلی و خارجــی را دارد که 
شامل بیش از یک میلیون و ۵۰۰ هزار هتل است. بر اساس آمار ما، هتل های چهار 
ستاره بیشترین فروش را داشــته اند و بعد از آن، هتل های پنج ستاره و سه ستاره 
در رتبه های بعدی قرار دارند. این نشــان می دهد  ایرانی ها ترجیح می دهند برای 

سفرهای خود اقامتگاه هایی با امکانات مناسب و کیفیت بالا رزرو کنند.

جزئیات صحن علنی شورای شهر تهران؛ از ادامه واکنش ها به ترامواهای امانتی تا بررسی گزارش حسابرسی
مهر مشروط بر حساب و کتاب 

سازمان فرهنگی و هنری شهرداری

نگاه گزارش خبری

یادداشت

جامعهجامعه

حساب و کتاب های سازمان فرهنگی و هنری شهرداری تهران 
برای ســال های مالی ۱۴۰۰ تا ۱۴۰۲ در صحن شــورای شهر تهران 
بررســی شــد. رئیس ســازمان فرهنگی با تأخیر به صحن آمد و 
مهدی چمران در میانه ارائه گزارش حسابرسی درخواست کرد این 
دستور جلســه در روز دیگری بررسی شود اما اعلام شد که رئیس 
این ســازمان در راه است. مهرداد باقری ترافیک میانه روز بهشت 
را دلیل تأخیر عنوان کرد و اینکه مجبور شــده بخشــی از مسیر را 

پیاده طی کند.
گزارش های حسابرسی ســه سال این سازمان به طور خلاصه 
در صحن قرائت شــد و به گفته ناصر امانی، عضو شــورای شهر، 
ارائــه ناقص گزارش ها فهم آن را دشــوار کرده بود. اما در گزارش 
خلاصه ارائه شده در صحن رد تذکرات قبلی برخی از اعضا درباره 
واگذاری هــای دقیقه نودی در این ســازمان به چشــم می خورد. 
مدتی پیش مهدی اقراریان، رئیس کمیته نظارت شــورای شــهر 
تهران، دربــاره واگذاری های دقیقه نودی در ســازمان فرهنگی و 
هنری شهرداری تذکر داده بود. او گفته بود باید مشخص شود این 
واگذاری ها به صورت ترک تشــریفات بوده یا مزایده برگزار شده و 
با  توجه به اینکه در ســال پایانی شورا هستیم، مدت زمان واگذاری 
چقدر بوده اســت. او بر صرفه و صلاح شهر در این واگذاری اشاره 
کرده و گفته بود:  در یکی از بازدیدهایی که از فرهنگ سراها داشتم، 

بخشی از این فضای فرهنگی به رستوران تبدیل شده بود.
روز گذشــته نیز میثم مظفر پس از گزارش حســابرس رسمی 
شورا، حسابرسی «سازمان فرهنگی و هنری شهرداری تهران برای 
سال های مالی ۱۴۰۰، ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲» با اشاره به تکالیف این سازمان، 
گفت: موارد تکالیف در مقایسه با سال ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ رو به بهبودی 
رفتــه؛ عمده فعالیت ها مربوط به شــرکت های فاقد مجوز بودند 
که تعیین تکلیف شــد و همچنین درباره املاک واگذار شده تعیین 
تکلیف شده و تعدادش کاهش پیدا کرده، اما زیان انباشته سازمان 
بیش از سرمایه اولیه است و سازمان موظف به ارائه سیستم مدون 
برای ثبت و کنترل موجودی کالاهاســت. مهدی پیرهادی، عضو 
شورای شهر تهران، هم در این جلسه با اشاره به ایرادات حسابرسی 
سازمان فرهنگی و هنری شهرداری تهران در سه سال اخیر گفت: 
عمده نکات مطرح شــده مربوط به شرکت هایی است که در حال 
تسویه بوده اند و شــهرداری در سال ۱۴۰۲ وضعیت این شرکت ها 
را تعییــن تکلیف کرده اســت. برخی از شــرکت های فاقد مجوز 
که باید منحل می شــدند، فرایند حسابرسی و تسویه مالی را طی 
کرده اند. همچنین در حوزه املاک واگذار شده، تعیین تکلیف انجام 
شده و مشکلات مربوطه کاهش یافته است. پیرهادی با اشاره به 
برخی موارد عجیب در گزارش حسابرســی گفــت: یکی از موارد 
تأمل برانگیز، ایجاد شرکت هایی بدون مجوز است. به عنوان مثال، 
شــرکت تهران  گشت ارغوانی که بدون اخذ مجوز تأسیس شده و 
حالا مشــروط به فعالیت شده اســت. این شرکت که ارزش مالی 
بالایی دارد، درحال حاضر زیان ده اســت و وضعیت آن نامشخص 
است. او همچنین درباره مؤسسه رشد و شکوفایی جوانه توضیح 
داد: این مؤسســه در گذشــته فعال بود و اقدامــات مثبتی انجام 
می داد، اما اکنون در فهرست شرکت های زیان ده و نامشخص قرار 
گرفته. لازم است که مسئولان درباره وضعیت فعلی این مؤسسه 
توضیح دهنــد. پیرهادی در بخــش دیگری از ســخنان خود به 
مشکلات مربوط به هیئت مدیره شرکت های وابسته به شهرداری 
اشــاره کرد و گفت: برخی از این شــرکت ها بدون هیئت مدیره یا با 
ترکیب ناقص اداره می شــوند. درحالی که شهرداری تهران نیروی 
انســانی متخصص فراوانی دارد که می تواند در این شرکت ها به 
کار گرفته شود، اما متأســفانه شاهد بی توجهی به این ظرفیت ها 
هســتیم. او همچنین درباره بلاتکلیفی برخی املاک و مغازه های 
شهرداری گفت:  برخی مغازه ها بدون تعیین تکلیف باقی مانده اند 
و مشخص نیســت که باید اجاره داده شوند یا فروخته شوند. این 
وضعیت علاوه بر ایجاد مشــکلات مالــی، می تواند چالش های 

حقوقی نیز برای شهرداری به همراه داشته باشد.
پیرهادی وضعیت مالیاتی سازمان ها و شرکت های شهرداری را 
نیز یکی از نگرانی های اصلی دانست و هشدار داد: تعیین تکلیف 
نشدن مالیاتی این شرکت ها در سال های اخیر ادامه داشته و ممکن 
است باعث مسدودشدن حساب های شهرداری شود که در نهایت 
به مشکلاتی نظیر پرداخت نشدن حقوق کارکنان منجر خواهد شد. 
او از مســئولان مربوطه خواســت تا درباره رعایت نشدن آیین نامه 
معاملات، زیان انباشته شرکت ها و مشکلات حسابرسی سال های 
قبل شفاف سازی کنند و گفت: این مسائل نباید بدون پاسخ بماند، 
چراکه اصلاح نشدن آنها می تواند چالش های جدی برای مدیریت 
شهری ایجاد کند. ناصر امانی، دیگر عضو شورای شهر تهران، نیز 
در ادامه عنوان کرد: زیان مؤسســات وابســته به سازمان بیش از 
سرمایه اولیه است و ورشکسته است. شرکت هایی مثل باغ کتاب 
نیز زیان ده هســتند. سازمان فرهنگی و هنری شــهرداری یکی از 
سازمان های بزرگ کشور است و پرسنل زیادی دارد و بودجه خوبی 
دارد؛ اما گزارش صورت های مالی ســازمان ســنگین است و باید 

وقت بیشتری برای رفع مشکلاتش گذاشته شود.
مهرداد باقری، رئیس ســازمان فرهنگی و هنری شــهرداری 
تهــران، هم در پاســخ به تکالیف عنوان شــده از ســوی اعضای 
شورای شــهر عنوان کرد: تأسیس شرکت «تهران گشت ارغوانی» 
بدون مجوز نبوده؛ اختلالی در اساسنامه آن وجود دارد و حل این 
مســئله در دستور کار قرار گرفته اســت. این شرکت فعال است و 
در سال ۱۴۰۳ سودآور شده است. امروز همه اعضای هیئت مدیره 
مؤسسه های سازمان حکم دارند و هیچ شرکتی بدون هیئت مدیره 
نیســت و اعضای هیئت مدیره همه شرکت ها پنج نفر به بالاست. 
ما تا پایان سال ۱۴۰۱ بدهی مالیاتی سازمان را به طور کامل تسویه 
کردیم و بدهی ســال ۱۴۰۱ در حال رفت و برگشــت است. بیش از 
نیمی از مؤسســات ما نیز بدهی مالیاتی خود را پرداخت کرده اند 
و تنها بدهی ۱۴۰۲ باقی مانده که در حال بررســی و رفع اســت. 
همچنین غرفه های کوچک که اجاره محدودی داشــتند، امروز در 
کمیسیون معاملات ســازمان واگذار می شود؛ غیر از فرهنگ سرای 
کار، هیچ فرهنگ سرایی واگذار نشده است. در ادامه مهدی چمران، 
رئیس شــورای شــهر تهران، خطاب به رئیس سازمان فرهنگی و 

هنری شــهرداری تهران گفت: آثار موزه ای حتما باید در ســامانه 
میراث فرهنگی ثبت شــوند؛ آثار ارزشــمندی که موزه ای نیستند، 
باید جدا شوند و جداگانه به ثبت برسند. تعدادی از آثار هنری نیز 
برای حمایت از هنرمندان خریداری شــده که باید در نمایشگاه ها 
به نمایش گذاشته شود و به فروش برسد. پیشنهاد بنده این است 
برای اجرائی شدن این سیستم و برنامه، کمیته خاصی تشکیل شود 
که بــر موضوعات نظارت کند. این کمیته باید در تقســیم بندی ها 
حضور داشــته باشــد. قیمت گذاری آثار کار هر کســی نیست؛ اما 
می توان تقسیم بندی آثار را با حضور این کمیته انجام داد. او ادامه 
داد: آثاری که قرار اســت به خارج از کشور برده شود، باید از طرف 
هیئــت دولت مجوز بگیرد؛ اما دیگر آثار تأیید شــده را می توان در 
نمایشــگاه ها عرضه کرد یا به فروش رساند. دادستانی و مجلس 
درباره فروش تابلوها سؤال می پرسند و اگر این کمیته تشکیل شود، 

می توان در این زمینه تعیین تکلیف کرد.
در نهایت اعضای شــورای شــهر تهران گزارش حسابرســی 
«سازمان فرهنگی و هنری شــهرداری تهران برای سال های مالی 

۱۴۰۰، ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲» را با اکثریت آرا به تصویب رساندند.
ناصر امانی، عضو شــورای شــهر تهران، درباره ســه گزارش 
مشــروط ســازمان فرهنگی و هنری به محدودیت های زمانی در 
بررســی گزارش های حسابرســی اشــاره کرد و به «شرق» گفت: 
متأســفانه در بررســی گزارش حسابرسی ســال ۱۴۰۰ تنها ۱۲ بند 
خوانده شد، در حالی که گزارش شامل ۳۰ تا ۴۰ بند بود. همچنین، 
در دو گزارش بعدی، فقط تفاوت ها در مقایسه با سال ۱۴۰۰ خوانده 
شد که این روش بررسی اصلا قابل فهم نبود. اما همان مقدار هم 
که قرائت شــد، مشــکلات عمده ای را در زمینه اموال، قراردادها، 
صورت های مالی، سود و زیان شرکت های وابسته و همچنین نحوه 
واگذاری غرفه های متعلق به سازمان ها و مؤسسات نشان داد. او با 
بیان اینکه مدیران شهرداری مدعی رفع این مشکلات در سال های 
بعد هســتند، گفت: آنها اعلام کردند که در حسابرسی سال ۱۴۰۳ 
این مســائل برطرف شــده و امیدواریم این گزارش در پایان امسال 
یا اوایل ســال آینده منتشر شود. اما باید منتظر بمانیم و ببینیم که 
ایــن گزارش ها تا چه حد صحت این ادعاها را تأیید می کنند. عضو 
شورای شهر تهران در ادامه به تکالیف مصوب کمیسیون بودجه 
شورا اشــاره کرد و گفت: تکالیفی که تصویب شد، ناظر به همین 
مشکلات است. براساس این سازمان های مربوطه موظف شده اند 
تا مدت حداکثر یک ماه، بخشــی از مشــکلاتی را که حل شــدنی 
اســت، برطرف کنند و برای دیگر موارد که نیاز به زمان بیشــتری 
دارد، گزارش نهایی و اقدامات انجام شــده را به شــورای اسلامی 
شهر تهران ارائه دهند. امانی تأکید کرد  نظارت بر روند اصلاح این 
مشکلات، ضروری است و شــورای شهر انتظار دارد  شهرداری در 

این زمینه شفاف سازی کند و پاسخ گوی کاستی های موجود باشد.

تراموای چینی؛ میهمان کوتاه مدت تهران
در حاشیه صحن روز گذشته شورای شهر تهران باز هم موضوع 
تراموا داغ شد. سرانجام این اتوبوس های سه کابین چرخ لاستیکی 
از چین به خیابان های تهران رسیدند و بامداد دوشنبه، ۲۲ بهمن ماه 
۱۴۰۳، شهرداری تهران نخستین تست درون شهری تراموا را از مبدأ 
پایانه شرق به سمت غرب انجام داد. این آزمایش بدون مسافر و با 
هدف بررسی های فنی انجام شده بود و قرار است چند شب دیگر 

ادامه داشته باشد.
این اقدام در حالی انجام شده که هنوز مجوز رسمی از شورای 
شــهر تهران برای راه اندازی تراموا اخذ نشــده. روز گذشته مهدی 
چمران درباره تســت تراموا به رسانه ها گفت  تست تراموا نیاز به 
مجوز شــورا ندارد و تا ایام عید ادامه خواهد داشت. خوشبختانه 
رانندگان ماهری داریم که قادر به رانندگی تراموا هســتند. تمرکز 
امروز بیشــتر بر محل تردد ترامواست. تراموا دو راننده دارد که در 
دو ســمت آن فعالیت می کنند؛ زیرا امــکان دور زدن وجود ندارد 
و آموزش هــای لازم برای تردد آن ارائه خواهد شــد . پیش از این  
محسن هرمزی، معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران، هم 
درباره اینکه چرا مطالعات تراموا به شــورای شهر ارائه نمی شود، 
گفتــه بود:  مطالعــه نظری مربوط بــه ایجاد خطــوط تراموا در 
مطالعات طرح جامع ترافیک شــهر تهران انجام شده و منجر به 
تصویب مصوبه ۱۹۰ در شورای عالی ترافیک شده است. طبق این 
مصوبه، شــهرداری موظف اســت  دو خط تراموا در پایتخت راه 
بینــدازد. ظرفیت حمل ونقل تراموا بیشــتر از BRT و کمتر از مترو 
است. مطالعات انجام شــده مربوط به جنبه نظری ایجاد خطوط 
ترامــوا در تهران اســت، اما بایــد جنبه عملی آن را هم بررســی 
کنیم؛ یعنی باید دســتگاه های تراموای واردشــده به تهران را در 
عمل تســت کنیم و چگونگی حرکت آنهــا در تقاطع ها و پل ها و 
نحوه مسافرپذیری آنها را بررسی کنیم و اگر تست ها جواب داد، با 
طرف چینی قرارداد تولید انبوه می بندیم. به گفته معاون شهردار 
تهران، وســیله ای که اکنون وارد کرده ایــم، در واقع یک اتوبوس 
برقی ۳۲ متری اســت که اصطلاحا بــه آن ART می گویند و یک 
مد جدید حمل ونقلی در دنیا محســوب می شــود. این مد جدید، 
علاوه بر کشورهایی مثل چین و مالزی، در همین کشورهای اطراف 
خودمان و شهرهایی مثل دوحه، دوبی و استانبول نیز اجرا شده و 
دنیا در حال حرکت به سمت توسعه استفاده از این وسیله است. 

طبق مطالعات نظری انجام شده، این وسیله عمر کارکردی بیشتری 
نســبت به اتوبوس دارد، به نحوی که اتوبوس ها بین هشت تا ۱۰ 
سال از رده خارج می شوند، اما عمر این وسیله شبیه واگن های مترو 
است، یعنی در ۳۰ سالگی به اورهال می رسند. همچنین این وسیله 
ظرفیت مســافرپذیری بیشتری دارد و گســترش استفاده از آن نیز 
چهره شهر را هوشمندتر می کند؛ چون تقاطع ها با نظارت هوشمند 
و سیگنالینگ کنترل خواهد شد که باعث می شود  جریان ترافیک نیز 
نظم پذیرتر شود. هرمزی یادآور شد: ترامواهای ریلی قابلیت حرکت 
در شیب زیاد شهر تهران را ندارند، اما وسیله ای که اکنون وارد شده 
اســت، دارای چرخ لاستیکی است و توانایی حرکت در شیب های 
بالای چهار درصد را دارد، البته از این وسیله در مسیر BRT آزادی 

استفاده خواهد شد.

افزایش قیمت بلیت برج میلاد؛ همه تخفیف گرفتند جز مردم !
در جلســه روز گذشــته شــورا همچنین عوارض و نرخ بهای 
خدمات مراکز تفریحی پایتخت مورد بررســی قرار گرفت و مقرر 
شــد  نرخ بلیت بازدید از مراکز تفریحی برج میلاد، موزه مشــاهیر 
و گنبد آســمان افزایش یابد. طبق مصوبه شورا، میانگین افزایش 
قیمت برای بازدیدکنندگان داخلی ۳۲ درصد و برای بازدیدکنندگان 
خارجی نیز متناسب با نرخ دلاری جدید تعیین شد. در این جلسه، 
اعضای شورا درباره درصد افزایش قیمت، تخفیفات ویژه و ضوابط 
اعمال شــده برای گروه های خاص نظیر ایثارگران، خانواده شهدا، 
دانش آموزان، دانشــجویان، پرســنل شهرداری و ســایر گروه های 

اجتماعی بحث و بررسی کردند.
عضو کمیســیون برنامه و بودجه  در باره افزایش نرخ خدمات 
مراکــز تفریحی اظهار داشــت: ما در کمیســیون برنامه و بودجه 
تأکیــد داریم که علاوه بر افزایش قیمت هــا، ضریب تخفیفات نیز 
به نحوی تنظیم شــود که ضمــن حفظ درآمدهــای مجموعه، 
عدالت اجتماعی رعایت شــود. میثم مظفر ادامه داد: پیشنهاد ما 
این بود که تخفیفات ســال گذشــته عینا حفظ شود و تغییری در 
آن ایجاد نشود؛ چرا که هر گونه تغییر می تواند تأثیرات مستقیم بر 
درآمدهــای مراکز تفریحی بگذارد. او افــزود: برای بازدیدکنندگان 
داخلی، بلیت سکوی دید باز برج میلاد ۴۰ درصد افزایش خواهد 
داشت، در حالی که موزه مشاهیر ۲۷ درصد و بلیت ترکیبی سکوی 
دید باز و گنبد آسمان ۳۰ درصد افزایش خواهد داشت. همچنین  
برای بازدیدکنندگان خارجی، نرخ جدید به ترتیب از ۱۵ دلار به ۲۰ 
دلار، از ۲۰ دلار بــه ۲۵ دلار و از ۳۰ دلار بــه ۴۰ دلار تغییر می کند. 
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر تهران  
ضمن تأکید بر لزوم شفاف سازی نرخ ها و یکسان سازی تخفیفات 
اظهار کرد: در جلســات پیشین، پیشــنهاد ما این بود که تخفیفات 
به نحوی تنظیم شــود که میان تمام گروه های اجتماعی عدالت 
برقرار شــود و ســردرگمی در اطلاع رســانی وجود نداشته باشد. 
به گفته نرگس معدنی پور، بر همین اســاس، پیشــنهاد شد  نرخ 
تخفیفات خانواده های شهدا، جانبازان و ایثارگران به  طور ثابت ۱۰۰ 
درصد باشد و سایر تخفیفات نیز به  صورت هماهنگ اعمال شود. 
رئیس کمیسیون ســلامت و محیط زیست در این جلسه پیشنهاد 
داد  تخفیفات ویژه ای برای برخی گروه های خاص از جمله اعضای 
هیئت امنای محلات، ســازمان های مردم نهاد و گروه های جهادی 
لحاظ شود. افرادی که در مدیریت شهری و فعالیت های اجتماعی 
محلی نقش دارند، سهم قابل توجهی در افزایش کیفیت زندگی 
شهروندان دارند؛ از این  رو، پیشنهاد می شود  برای دبیران کانون های 
فعال در ســراهای محلات، ســازمان های مردم نهــاد و گروه های 
جهادی، تخفیف ۵۰ درصدی لحاظ شود تا از این امکانات بهره مند 

شوند.
عضو کمیســیون فرهنگی و اجتماعی  نیز با اشاره به اهمیت 
رعایت عدالت در تعیین نرخ ها و اعمال تخفیفات، عنوان کرد: ما 
در کمیســیون فرهنگی و اجتماعی تلاش کردیم  تمامی گروه های 
اجتماعــی به  طــور منصفانه از این تســهیلات بهره مند شــوند. 
خانواده های شهدا، جانبازان و ایثارگران در اولویت اول قرار دارند 
و باید از بیشــترین میزان تخفیف برخوردار باشند. همچنین  برای 
سایر گروه ها از جمله خبرنگاران، فعالان فرهنگی، دانش آموزان و 

دانشجویان نیز نرخ های ویژه ای در نظر گرفته شده است.
رئیس شــورای شــهر تهران، در این جلســه تأکید کرد  باید از 
تغییرات مداوم در جداول تخفیف جلوگیری شــود تا شهروندان و 

مدیران شهری دچار سردرگمی نشوند.
او گفت: هر ساله شاهد تغییرات متعددی در نرخ بهای خدمات 
و تخفیفات مراکز تفریحی هستیم. این موضوع باعث می شود  هم 
شهروندان و هم مدیران مراکز دچار مشکل شوند. بنابراین  پیشنهاد 
ما این است که جدول تخفیفات سال گذشته عینا حفظ شود و در 

صورت لزوم، تغییرات اندکی در آن ایجاد شود.
در نهایت لایحه پیشــنهادی با اکثریت آرا به تصویب رسید. 
بر اســاس این مصوبه، میانگین افزایــش نرخ خدمات تفریحی 
بــرای بازدیدکنندگان داخلی ۳۲ درصــد و برای بازدیدکنندگان 
خارجی بین ۳۰ تــا ۳۳ درصد خواهد بود. همچنین تخفیفات 
ویــژه برای برخــی گروه های خــاص نظیر ایثارگــران، خانواده 
شهدا، دانشجویان، خبرنگاران و فعالان اجتماعی با درصدهای 

مشخص تعیین شد. 
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در گفت وگو با قائم مقام فلایتیو مطرح شد:
آمارهای جالب از سفرهای خارجی

مردم ایران؛ از مقاصد تا ستاره هتل ها

به عنوان کســی با ســال های طولانی تدریس و تحقیق در حقوق 
رسانه، یادآوری می کنم که اگر سیر تا پیاز نظام حقوقی مسئولیت 
در مطبوعات روشــن و آشکار است، اما درباره رسانه بزرگی مانند 
تلویزیون، نظام اخلاق حرفه ای و نظام حقوقی مسئولیت همواره 

در ابهام گذاشته شده است.
اینک خود کمّیت و کیفیت فعالیت این هیئت و آن شورا را مقایسه کنید. 
از آنجــا که شــما را به انصاف می شناســم، تردید ندارم که در این مقایســه 

پیشانی تان عرق خواهد کرد.
در این دوران ایران بیش از همیشــه نیازمند تلویزیونی اســت که سیمای 
واقعی کشــور باشــد، آزادی بیان را تأمین کرده و با تبعیت از قانون و اصول 
حرفه ای و استفاده از نیروهای کارآمد و در چارچوب حقوقی-سیاسی نظام 
و منافع ملی در تمام قسمت های خبری و تحلیلی و سرگرمی بتواند با همه 
ایرانیــان ارتباط برقرار کند. تلویزیونی که واقعا ملی و آینه شــفاف و تمام قد 
همــه مردم و حافظ منافع ملی باشــد، نه آینه ای مکــدر و کوچک در جیب 

عده ای اندک.
بــرآوردن چنین نیازی بــدون احیای جایگاه فراموش شــده نهاد حقوقی 

«شورای نظارت بر صداوسیما» ممکن نیست.
انتظار می رود که به عنوان نماینــدگان رئیس جمهوری که در پی وفاق و 
مردم مداری و سلم و صلح است، همت کنید و با جلب مشارکت کارشناسان 
خبــره و در کنــار دیگر اعضای محترم این شــورا با احیای گســترده وظایف 
نظارتی شورای نظارت بر صداوسیما و گزارش به مردم شرایط را برای بهبود 

این رسانه فراهم آورید که این ملت شایسته بهترین هاست.
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